
Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva obce Lužany č. 25 konaného dne 8. 11. 2021 

 

dne: 8. 11. 2021    místo konání: zasedací místnost OÚ Lužany 

začátek: 19.00 hod    omluveni: - 

 

1) Zahájení 

Starosta zahájil zasedání, konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů a 

zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. Zápis z minulého jednání byl ověřen. Starosta seznámil 

přítomné s návrhem programu: 

Územní plán 

Vyhláška o poplatku za odpad 

Program obnovy obce Lužany na období 2022 – 2027 

Žádosti o dotace 

Různé 

Z dnešního jednání se omlouvá: -. Jako ověřovatelé jsou navrženi: J. Kučerová, P. Tománek. 

Návrh usnesení č. 2021/25/1 

OZ schválilo program zasedání a ověřovateli zápisu určilo J. Kučerovou a P. Tománka 

Hlasování: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 2 (J. Kučerová, P. Tománek) 

Usnesení přijato 

 

2) Územní plán  

V říjnu proběhlo opakované veřejné projednání, k návrhu se nesouhlasně vyjádřil Krajský úřad 

Královéhradeckého kraje, který nesouhlasil s lokalitou pro individuální rekreaci v autokempu. 

Proto byla z konečného návrhu tato lokalita vyřazena. Nyní je třeba schválit rozhodnutí o 

námitkách a poté vydat územní plán. 

Návrh usnesení č. 2021/25/2a 

OZ schválilo rozhodnutí o námitkách uplatněných k návrh Územního plánu Lužany 

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení přijato 

 

Návrh usnesení č. 2021/25/2b 

OZ vydalo Územní plán Lužany formou opatření obecné povahy č. 1/2021  

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení přijato 

 

3) Vyhláška o poplatku za odpad 

Pro rok 2022 je třeba schválit vyhlášku dle nového zákona o odpadech. Poplatek za odpad lze 

stanovit několika způsoby. Pro rok 2022 je navrženo stanovit poplatek za obecní systém 

odpadového hospodářství. V tomto případě je možné poplatek stanovit až do výše 1 200 Kč za 

poplatníka přihlášeného v obci nebo vlastníka nemovité (např. stavby pro bydlení či rekreaci), 

kde není přihlášena k pobytu žádná fyzická osoba. Skutečné náklady na likvidaci odpadu na 

občana v roce 2021 vychází na 750 Kč (celkem více než 486 tis. Kč), proto navrhuji navýšit 

poplatek pro rok 2022 na 650 Kč. Splatnost poplatku, osvobození a slevy navrhuji ponechat 

jako doposud, tzn. splatnost do konce března, pro chalupáře do konce června, sleva na dítě 100 

Kč, osvobození u majitelů průkazů ZTP po jejich předložení, apod.  



Návrh usnesení č. 2021/25/3 

OZ vydalo Obecně závaznou vyhlášku obec Lužany č. 2/2021 o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství  

Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1 (P. Tománek) 

Usnesení přijato 

 

4) Program obnovy obce Lužany na období 2022 – 2027  

Od července zpracováváme Program obnovy obce Lužany na období let 2022 – 2027. V rámci 

analytické části byl zpracován dotazník, který byl vyhodnocen a spolu s analytickou částí 

zveřejněn k připomínkování. V tuto chvíli předkládám ke schválení analytickou část. 

Následovat bude návrhová část, kterou předložím ke schválení na prosincovém jednání 

zastupitelstva. 

Návrh usnesení č. 2021/25/4  

OZ schválilo analytickou část Programu obnovy obce Lužany na období let 2022 – 2027  

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení přijato 

 

5) Žádosti o dotace 

Z vypsaných dotačních titulů se nabízí podat žádost o dotaci z programu Podpory obnovy a 

rozvoje venkova Ministerstva pro místní rozvoj na úpravy komunikace na p. č. 1501/1, kterou 

aktuálně projektově připravujeme. Odhadovaná výše nákladů je 2 mil. Kč. Dotace je 

poskytována až do výše 80 % uznatelných nákladů, neuznatelné náklady a spoluúčast by byla 

hrazena z rozpočtu obce v roce 2022 a 2023. Navrhuji podání žádosti o dotaci schválit. 

Současně vypsal Královéhradecký kraj výzvu k předkládání žádostí o dotaci z Programu 

obnovy venkova. Podpora je poskytována např. na úpravy veřejných prostranství nebo obnovu 

objektů občanské vybavenosti.  Navrhuji požádat o dotaci na úpravy autobusových zastávek. 

Předpokládané náklady jsou 600 tis. Kč, dotace max. 300 tis. Kč. Realizace je možná od ledna 

2022 do listopadu 2023. Navrhuji podání žádosti o dotaci schválit. 

Návrh usnesení č. 2021/25/5a 

OZ schválilo podání žádosti o dotaci na projekt úpravy komunikace na pozemku p. č. 1501/1 z 

programu Podpora obnovy a rozvoje venkova Ministerstva pro místní rozvoj pro rok 2022 a 

spolufinancování projektu 

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení přijato 

 

Návrh usnesení č. 2021/25/5b 

OZ schválilo podání žádosti o dotaci na projekt úpravy autobusových zastávek z programu 

Podpora obnovy venkova Královéhradeckého kraje pro rok 2022  

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení přijato 

 

6) Různé 

Vrata do hasičské zbrojnice 

Starosta SDH požádal o projednání nákupu nových garážových vrat do zadní garáže hasičské 

zbrojnice. Cenová nabídka činí 50 979 Kč vč. DPH. Instalace nových vrat ulehčí práci nejen 

hasičům, ale také obecním zaměstnancům, protože zde parkujeme obecní automobil. Praktické 

jsou dveře ve vratech, které ale navýší cenu cca o 20 tis. Kč. 



Návrh usnesení č. 2021/25/6a 

OZ schválilo instalaci nových garážových vrat do hasičské zbrojnice za předpokládanou částku 

75 000 Kč vč. DPH 

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0  

Usnesení přijato 

 

Dodatek č. 6 Smlouvy o zajištění služeb pro Českou poštu 

Česká pošta předložila ke schválení dodatek, který se týká rozšíření služeb pošty Partner 

Lužany o službu Balíkovna. Navrhuji dodatek schválit. 

Návrh usnesení č. 2021/25/6b 

OZ pověřilo starostu podpisem Dodatku č. 6 ke Smlouvě o zajištění služeb pro Českou 

poštu, s. p. se společností Česká pošta, s. p., IČ: 47114983  

Hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0  

Usnesení přijato 

 

7) Diskuze 

M. Otrubová: Z pozice ředitelky školy děkuje zastupitelstvu za práci pro školu v uplynulých 

letech a současně žádá o zahájení diskuze ohledně budoucnosti školy. Informovala zastupitele 

o nevyhovující bezbariérovosti budovy školy, dále seznámila zastupitele s provozními 

problémy školy. Upozornila na to, že prostory školy jsou nevyhovující, zejména je nedostatek 

učeben v budově školy pro žáky a požádala o společné řešení situace. 

P. Provazník: Ptá se na vytíženost školy místními dětmi, zejména na počet dětí přijatých na 

doporučení z poradny. 

M. Otrubová: Ve škole je aktuálně jedno dítě mimo místní, které bylo přijato na doporučení 

poradny.  

P. Mach: Na školské radě se o tomto problému již diskutovalo, jako možné řešení vidí využití 

sálu v hasičské zbrojnici, i za cenu provedení úprav této budovy. 

M. Otrubová: Ano, jako dočasné řešení je to dostačující, do budoucna by to chtělo jiné řešení a 

odpovídající prostory. 

Zastupitelé pověřili starostu zajištěním cenových nabídek na výměnu oken a dveří ve zbrojnici 

a vytápění sálu. 

P. Provazník: Je proti tomu, aby se na tak nádhernou budovu jako škola v centru obce 

dodělávala přístavba, tím by se narušil celkový vzhled této historické budovy.  

M. Mitlöhner: Požádal ředitelku o zjištění podmínek a požadavků hygieny na prostory pro 

výuku s tím, že se sejdeme na místě a budeme situaci na základě konkrétních údajů řešit. 

 

7) Závěr  

Starosta ukončil zasedání v 20:05 hod. 

 

V Lužanech 8. 11. 2021    Schválil: M. Mitlöhner 

Zapsal: M. Mitlöhner, M. Plecháč   Ověřili: J. Kučerová, P. Tománek 


